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Tilaisuuden kulku

Tilaisuus avattiin toivottamalla osallistujat tervetulleeksi ja esittelemällä 

Inarin kyläväärti ja Kyläväärtit -hanke, sekä Leader Pohjoisin Lappi ry.

Kyläväärtit

Kyläkulttuuritalo -esitys
Kyläväärti Nora Nevia esitteli kyläkulttuuritalosta muissa tilaisuuksissa 

kyläläisten esille nostamat toiveet, tavoitteet ja haasteet. Esityksessä käytiin 

läpi malliehdotuksia, joilla kylä voi alkaa edistää kyläkulttuuritalon toteutusta, 

sekä esille nostettuja ehdotuksia sijainnista.

Keskustelutyöpaja
Esityksen pohjalta avattiin keskustelu osallistujien kanssa kyläkulttuuritalon 

tarpeista, sijainnista sekä toteutusmalleista. Kaikki osallistujat saivat 

vuorollaan puheenvuoron.

Leader -rahoitus
Hankeneuvoja Annika Kostamo esitteli Inarin kyläkulttuuritalon kannalta

olennaiset Leader –rahoitusmuodot.



Keskustelutyöpaja
• Kyläkahvila ja oleskelutila olivat kaikkien osallistujien mielestä

tarpeen.

• Lisäksi huomattavaa tarvetta ilmaistiin etätyötilalle, myyntitilalle, 

studiotilalle, näyttelytilalle, käsityötilalle sekä hoitohuoneelle

erilaisille luontaishoitajille, hierojille, yms.

• Kaikki esillä olleet ehdotukset (entinen kaupparakennus

kylänraitilla, entinen nuorisotalo Lehtolantiellä sekä Pappilanniemi) 

saivat sekä kannatusta että kritiikkiä.

• Kaikkien ehdotettujen rakennusten kunto ja sisäilmaongelmat

huolestuttivat kyläläisiä.

• Esille nostettiin myös Inarin vanhan koulun tilat ja Stadionin

kahvila sekä pohdittiin, voisivatko kyläkulttuuritaloon suunnitellut

toiminnot sijaita useammassa eri paikassa.

• Suosituin ratkaisu oli kylänraitin tontti, josta entinen

kaupparakennus purettaisiin ja tilalle rakennettaisiin uusi.

Tarpeet

Sijainti



Toimintamalli

• Esityksessä käytiin läpi kyläkulttuuritalon mahdollisia

hallinnointimuotoja: yhdistys, järjestö ja säätiö.

• Osallistujien kesken eniten kannatusta sai säätiömuoto, mikäli

sille onnistuu saada perustamispääoma esim. lahjoitetulla

kiinteistöllä, pohdittiin kunnan tonttia sekä kunnan omistamaa

entisen nuorisotilan omakotitaloa.

• Esille nostettiin ehdotus yhteistyöstä Sámi Duodjin sekä

seurakunnan kanssa.

• Pohdittiin myös yhteistyötä jonkun yrittäjän kanssa, joka pitäisi

kahvilaa kyläkulttuuritalon tiloissa aukiolovelvoitteella.

• Ehdotettiin joukkorahankeräystä kyläläisiltä.



Jatkotoimenpiteet
• Kyläväärti julkaisee Kyläkultturitaloa koskevan asukaskyselyn, 

jotta myös ne kyläläiset, jotka eivät päässeet tilaisuuteen

paikalle, pääsevät kertomaan näkemyksensä ja ilmaisemaan

tarpeensa kyläkulttuuritalolle.

• Kyselyn vastausajaksi sovittiin yhdessä marraskuu, jonka lopussa

kysely sulkeutuu ja kyläväärti käy vastaukset läpi.

• Kyselyn vastaukset julkaistaan 9.12.2024.

• Seuraava tilaisuus toivottiin järjestettäväksi viimeistään tammikuun

alussa, monet toivoivat jo joulukuuta.

• Tilaisuuden tarkoituksena on järjestäytyä työryhmäksi niiden

kyläläisten kanssa, jotka haluavat olla tekemässä kyläkulttuuritaloa.

• Kokoukseen on mahdollista osallistua etänä Teams –yhteydellä.

Asukaskysely

Seuraava askel



Lopetus

Tilaisuus päätettiin seuraavaa tapaamista odottavissa tunnelmissa. 

Kyläkultturitalon asukaskysely sovittiin julkaistavaksi seuraavan viikon aikana. 

Kyläläisiä muistutettiin mahdollisuudesta olla kyläväärtiin yhteydessä.

Kyläväärti

nora.nevia@pohjoisinlappi.fi

044 901 0741


